
SOGLASNA UGOTOVITEV:

»Pripravljeni
na volitve«

Na skupni sejl predsedstva občlnske konfe-
nnce Soclalistlčne zveze delovnega Ijudstva in
občinskega slndlkalnega svata so soglasno
aprejeH tudl poročlto o polltičnlh In organizacij-
sklh prlpravah na volltve, kl ga je pottalpredse-
dnlk občlnske konference SZDL Joško Plrnar. V
poročllu je med druglm zaplsano:

• Republiška konference
SZDL Slovenije je začela s prvi-
mi pripravami na volitve že je-
seni 1976. Glede na dosedanjt
obdobje detovanja delegatske-
ga sistema delegacij je bile
prva naloga vseh občinskil'
konferenc SZDL in občinskif-
sindikalnih svetov, dogovorit
se z vsemi temeljnimi samou-
pravnimi skupnostmi. dâ vsaks
zase izdela analizo delovanja
delegacij, saj bi bile ugotovitve
take analize, pozitivne in nega-
tivne, dragocena osnova za or-
ganiziranje delegatskegasiste-
ma v drugem mandatnem ob-
dobju. Izvedba analiz ni preveč
dobro uspela, saj je od takrat-
nih 11 krajevnih skupnosti
opravilo analizo le 8 krajevnih
skupnosti, od temeljnih orga-
ntzacij združenega dela pa le 3
do 4. Jeseni 1976 je posebna
komisija, ki jo je imenovala ob-
čtnska skupščina, izdelala ob-
Sirno analizo o delovanju dele-
gatskega sistema, ki je sluiila
kot osnova v nadaljnjem delo-
vanju.

Kljubdogovorom, dajetreba
takoj začeti z evidentiranjem
možnih kandidatov. se vse do
pomladi 1977 niso nikjer resne-
je lotili evidentiranja.
, . Kakor pri prejšnjih volitvah
so tudi sedaj za izvedbo priprav
na volilve in za voiitve zadolže-
ni kot enotna fronta organiza-
cija S2DL v občini ter še pose-
bej osnovne organizacije sindi-
kata in občlnski sindikalni sveti
v organizacijah združenega
dela Že v februarju 1977 je
predsedstvo občinske konfe-
rence SZDL razpravljalo o pri-
pravah na volitve in sprejeto
rokovnik opravil, ki smo ga pri-
pravili na osnovi rokovnika, ki
ga je izdelala mestna volilna
komisija. Rokovnik je občinska
konferenca SZDL razposlala
vsem krajevnim skupnostim in
družbenopolitičnim organiza-
cijam, občinski sindikalni svet
pa vsem temeljnim organizaci-
jam združenega dela. Šele s
sprejetjem rokovnika so se re-
sneje začele priprave na voli-
tve. V vseh krajevnih konferen-
cah SZDL in v večini tozdov so
imenovali koordmacijske od-
bore za volitve, katerih prva in
najvažnejša naloga je bila evi-
dentirati čim večje število mož-
nih kandidatov.

Koordinacijski odbori za vo-
litve so sestavljeni frontno, saj
so v njih vključeni predstavniki
vseh družbenopolitičnih orga-
nizacij in organov samouprav-
Ijanja. Koordinacijski odboriso
prevzeli vse vsebinske in poli-
tične priprave na volitve od evi-
dentiranja do volitev delegacij.
Kljub temu, da koordinacijski
odbori niso imeli ustreznih do-
kumentov, razensprejetegaro-
kovnika, je evidentiranje pote-
kaio dokaj dobro, saj so blli že
ob prvih volitvah sprejeti doku-
menti v zvezi s kadrovskimi pri-
pravami, ki so služiti kot osno-
va za evidentiranje možnih
kandidatov tudi sedaj. Dogovor
o merilih za evidentiranje mož-
nih kandidatov še posebej pou-
darja, da je treba paziti na
strukturo možnih kandidatov,
ki mora ustrezati strukturi ob-
čanov v krajevni 3kupnosti
odnosno delavcev v organiza-
cijah združenega dela. Med
evidentiranimi mora biti predv-
sem ustrezno število žensk, ne-
posrednih proizvajalcev, de-
lavcev in mladine,

Čeprav smo s potekom evi-
dentiranja lahkozadovoljni, pa

uspešnejše priprave na volitve
zavira dejstvo, da vse do ne-
davnega niso bili sprejeti
ustrezni volilni dokumenti, ki bi
dokončno potrdili in opredelili
dogovore v zvezi z pripravami
na volitve. Pravzaprav so bile
nekatere opredelitve dokonč-
no sprejete šele na portoro-
škem seminarju konec decem-
bra lani. RepubliŠka konferen-
ca SZDL pa je uradno sprejela
dokumente šele na skupni seji
RK SZDL in RS ZSS 20. januar-
ja 1978.

Volilni zakon, sprejet na zad-
nji decembrski seji skupščine
SRS, in drugi volilni dokumen-
ti, prinašajo v bodoče delova-
nje delegatskega sistema pre-
cej novosti. Največjaspremem-
ba je v obiikovanju delegacij.
Po zakonu je namreč mogoče
oblikovati različne delegacije:
splošne, združene in posebne.
Sprejeto je bilo staližče, ki za-
vezuje vse TSS, da povsod, kjer

so le možnosti, oblikujejo po-
sebne delegacije za vsako sa-
moupravno interesno skup-
nost. Večina krajevnih skupno-
sti in tozdov se je v prvih raz-
pravah odločila za oblikovanje
splošnih detegacij, kervzačet-
ku priprav niti nismo vztrajali
na oblikovanju posebnih dele*
gacij, pač pa smo jih le priporo-
čali, kot eno izmed možnih
oblik, za tiste interesne skup-
nosti, za katere TSS izraiajo
poseben interes. Po portoro-
škem seminarju je predsedstvo
občinske konference SZOL
sprejelo sklep, da je potrebno
takoj sprožiti akcijo, da se rea-
lizirajo sklepi gtede oblikova-
nja delegacij v vseh TSS in si-
cer s priporočilom, da v naj-
manjših krajevnih skupnostih
(npr. Beričevo) samo izjemno
oblikujejo eno splošno deiega-
cijo, v drugih pa združene in
posebne. V tozdih z manj kot 50
zaposlenimi naj bi oblikovali

splošne delegacije, vtistih, kjer
združuje delo50do 150delav-
cev, združene delegacije, v ti-
stih z nad 150delavcipaobvez-
no posebne delegacije.

V naši občini se je ob pripra-
vah na volitve pojavilo kot po-
seben problem še dejstvo, da
smo organizirali referendum za
razdelitev večjih krajevnih
skupnosti na več manjših. Od
prejšnjih 11 krajevnih skupno-
sti jih je z referendumom nasta-
to 16 in ima 5 novih krajevnih
skupnosti še posebno odgo-
vorno nalogo. Ob pripravah na
volitve morajo namreč storiti
vse, da bodo istočasno izvolje-
nitudi organi KS in da bodo
nove krajevne skupnosti lahko
polno samoupravno zaživele.

Posamezni člani, zadolženi
za volitve pri občinski konfe-
renci SZDL, so obiskali več kra-
jevnih skupnosti, kjersopoma-
gali pri razreševanju nekaterih
problemov. Enako je bilo v sin-

dikalni organizaciji. Tudi volil-
na komisija pri skupščini obči-
ne Bežigrad se je v priprave
vključila tako, da bodo tudi te-
hnične priprave na volitve pra-
vočasno izvedene.

Posebej veliko razpravin us-
klajevanja je bilo ob zbiranju
možnih kandidatov za DPZ in
vodilne funkcije v občini, pri
čemer pa je treba poudariti, da
se posamezne SIS niso dovolj
tvorno vključile v predvolilne
priprave.

Uradno je bilo evidentiranje
možnih kandidatov končano 6.
januarja, vendar so marsikje
evidentirati še neka) možnih
kandidatov, tako da imamo
skupno evidentiranih nekaj čez
10.000 možnih kandidatov, kar
je zelo lep uspeh, nad pričako-
vanji, obenem pa garancija, da
bomo resnično lahko izbrali v
delegacije najboljše tovarišice
in tovariše.«


